
Od dziś patrole WSW
będą pomagały milicji

w utrzymywaniu
ładu i porządku

Delegacja 
spółdzielców 

chińskich 
w Koszalinie

(Telefonem z Gdańska)

PO pięciu miesiącach prą. 
cy, z pochylni Stoczni 
Gdańskiej spłyną! na wo

dę czwarty sutek o noś
ności 10 tys. ton. Nowa 
J< duostka — zgodnie z ży
czeniem pracowników go
spodarki morskiej — otrzy 
mała nazwę „Kapitan Kos. 
ko“.

Kpt. Kosko przez szereg 
lat międzywojennych był 
łubianym i szanowanym 
marynarzem 1 wychowaw
ca młodych pokoleń ludzi 
morza. Zmobilizowany w 
19311 r. kpt. Kosko, Jako 
dowódca okrętu wojenne, 
go, zginął we wrześniu w 
obronie polskiego Wybrzc. 
ża.

Uroczystość wodowania 
zgromadziła na pochylni 
tłumy mieszkańców Trój
miasta. O życiu i pracy 
tego, którego Imię nosić 
bedzlo czwarty „dzlcsię- 
ctotyslecznik", mówi mat
ka chrzestna nowej Jed
nostki — dr Jadwigą Titz- 
Kosko. wdowa no kpt. Ko
sko. Przy tradycyjnych 
słowach: „Płyń po mo
rzach świata i sław pol
ska banderę" — matka 
chrzestna rozbija o burtę 
butelkę wina.

Potężny, przeszło 150- 
metrowej długości kadłub 
statku drga lekko i po
woli Osuwa się do kanału 
stoczniowego. Orkiestra 
gra hymn narodowy, 
po chwili MS „Kapitan 
w Kosko" kólysze się spo
kojnie na wodach kanalii.

W. WODECKI

MUNDURY oficerów 1 żoł- 
hierzy Wojskowej Służby We 
wnętrznej różnić się będą od 
Innych mundurów wojsko
wych białym: palkami z ozna 
kami WSW i białymi otokami 
na czapkach. Żołnierze i ofice 
rowie WSW pełniący służbę 
patrolową, nosić będą białe 
pasy, oficerowie — srebrne 
sznury, żołnierze zaś — sznu* 
ry koloru khaki.

WOJSKOWA Służba We
wnętrzna powołana została 
do życia niedawno wydanym 

rozkazem Ministra obrony Na
rodowej. Zadaniem lej służby 
jest walka z przestępczą działał 
nośclą w wojsku, wykonywanie 
obowiązków śledczych z prowa 
dzeniem dochodzeń w sprawach 
karnych, w granicacn 1 na za
sadach określonych przepisami 
wojskowego następowania kar
nego, czuwanie nad przestrzega 
nlem dyscypliny i porządku 
wojskowego oraz, nart zgodnym 
x regulaminem zachowaniem 
się żołnierzy podczas przebywa 
nla pozą rejonami zakwaterowa 
ula Jednostek wojskowych.

Chociaż zadaniem Wojskowej 
Służby Wewnętrznej będzie peł 
nienle służby porządkowej w 
stosunku do wojskowych. Je
dnak — Jak się dowiadujemy — 
WSW będzie ściśle współpraco 
Wać z milicją. Patrole WSW bę
dą miały obowiązek Ingerowa
nia również w wypadkach »p. 
awantur czy bijatyk wznieca
nych przez osoby cywilne, o U* 
zauważą jakieś zajście, a w po
bliżu nie będzie funkcjonarlu- 
»y milicji.

TAK więc powołanie WSW 
Hanowi dalszy krok w prowa 
Uzonej obecnie przez władze, 
ggodnie z życzeniami społe- 
Yzeństwa, kampanii, mające] 
na celu zapewnienie pełnego 
porządku 1 spokoju na uli
cach miast, zwalczanie czę- 
ptych jeszcze wybryków i a- 
jwantur chuligańskich.

Dwaj pracownicy 
ambasady USA 
wydaleni z ZSRR

MOSKWA (inf. wl.). Zastęp, 
ca min. spraw zagr. ZSRR — 
N. S. Patoliczew przyjął am
basadora USA — E. Bohleni 
i wręczył mu notę, żądającą 
niezwłocznego wyjazdu z 
ZSRR zastępców attach- wol- 
skowego ambasady USA w 
Moskwie — m.ii. Teusay(a i 
kpt. Stockela. Obaj zajmowali 
się działalnością sprzeczną z 
obowiązkami 1 u Drawnie a umi 
dyplomatów.

Berlin 
oczarowany śpiewem 
Y. Montanda

BERLIN (inf. w.ł). Znany 
pieśniarz francuski Yves Mon- 
tand po zakończeniu tournee 
w Polsce rozpoczął występy 
w stolicy NRD. Na koncercie 
był m. In. obecny premier 
O. Grotewohl. Koncert zakoń
czył się olbrzymim sukcesem 
artysty francuskiego.

Czy Nasser 
odwiedzi Japonię?

KAIR (Inf. w IX Miedzy 
przedstawicielami rządu egip
skiego a ambasadą Japonii w 
Kairze toczą się rozmowy w 
sprawie ewentualnej wizyty 
prezydenta Nassera w Japo
nii. Projektuje się, że udałby 
się on tani latem po złożeniu 
wizyty w Chińskiej Republice 
I. udowej.

Polska delegacja 
kulturalna
W Moskwie

MOSKWA (Inf. Wl.). Do sto
licy ZSRR przybyła polską 
delegacja kulturalna pod prze 
wodnictwem ministra kultury 
i sztuki — K. Kuryluka. W’ 

pobytu w Moskwie zo
stanie podpisana konwencja 
Miuązl.u między Polską 1 
ZSRR na rok 1937.

Rewizja procesu 
o podpalenie 
Reichstaguu

BERLIN (inf. wł.). W Berli
nie czynione są starania w 
kierunku rewizji procesu ska
zanego w grudniu 1933 roku 
na Śmierć van der Lubbego. 
Celem starań jest rehabilita
cja skazanego, oskarżonego 
prowokacyjnie przez hitleiow. 
cow o podpalenie Reichstagu.

Choroba
premiera Japonii

TOKIO (inf. wł.). WJetnl 
premier rządu japońskiego 
Tanzan Tszlbaszi zachorował 
na nanalenle DŻUCk

Wojska 
jugosłowiańskie

Egipcie
(AK wiadomo w skład sił 

policyinych ONZ, sta
cjonujących w Egipcie wcho 
dzą również jednostki zmo 
toryzowane armii jugosło
wiańskiej, składające się z 
650 żołnierzy i oficerów. Na 
zdjęciu żołnierze jugosło
wiańscy wykonują taniec lu 
dowy przed wejściem na 
pokład statku,

Foto. — CAF

»Kpt. Kosko« 
czwarty

10-tysięćznik 
spłynął 
na wodę

Eisenhower
nadal 
osłania

Dullesa
CHOCIAŻ W WASZYNGTONIE 
mówi się juz 

o dymisji 
sekretarza stanu

Na konferencji prasowej, 
która edbyla się w Białym 
Domu, prezydent Eisenhower 
popart zdecydowanie politykę 
zagraniczną sekretarza stanu 
J. Eostir Dullesa. Jak wia
domo, Dulies był ostatnio 
ostro atakowany za swą poli
tykę przez członków komisji 
spraw zagranicznych l sil 
zbrojnych Senatu LSA.

PREZYDENT Eisenhower 
zaznaczył, że sekretarz stanu 
zawsze uzgadnłał swe posunię
cia polityczne z Białym Domem 
I stwierdził, że bynajmniej nie 
zamierza usunąć Dullcsa i po
wierzać komuś innemu stano
wiska sekretarza stanu USA.

Mówiąc o błędach popełnio
nych w polityce zagranicznej 
Stanów Zjednoczonych prezy
dent Eisenhower oświadczył, źe 
ni? zgadza sic z zarzutami wy. 
suwanymi Wobec niego i in- 
nych członków Jego rządu. W 
tej dziedzinie — zdaniem pre- 
zydenta — nie tyło żadnej 
konstruktywnej krytyki ze stro
ny przeciwników obecnego rzą
du.

Odpowiadając na pytanie Je
dnego z dziennikarzy w spra
wie NATO prezydent oświad
czył, iż „mimo pozorów sojusz

(Dokończenie na str. 2)

21 salw
ARTYLERYJSKICH 
NA POWITANIE 

króla Arabii
Saudyjskiej
w USA
KRÓL Arabii Saudyjskie]

Ibn Sand przybył do 
Waszyngtonu prywatnym sa
molotem prezydenta Eisen
howera. Na lotnisku oczeki
wał go prezydent Eisen
hower oraz przedstawiciele 
władz municypalnych Wa
szyngtonu. 21 salw artyleryi- 
skich powitało przybycie go
ści arabskich do USA.

tV KRÓTKIM przemówieniu 
król saud oświadczy! prezy. 
dentowl Eisenhowerowi, Iż ma 
nadzieję, że szczere rozmowy, 
które przeprowadzi w Waszyng
tonie, przyczynią się do polep
szenia stosunków między obu 
narodami ąv oparciu o zasady 
przyjaźni I wzajemnych korzy
ści. Wizyta gości arabskich w 
Waszyngtonie potrwać ma trzy 
dni.

Waszyngtońscy eksperci do 
spraw bliskowschodnich — Pi
sze Reuter — sądzą, Iż prezy
dent Eisenhower starać się bę
dzie wywrzeć wpływ ną Sauda, 
aby ten z kolei wpłynął na 
stanowisko prezydenta Egiptu 
Nassera.

Nowe sukcesy 
gospodarki radzieckiej w 1956 
■ Przekroczenie planu produkcji prze
mysłowe! i rolnej ■ Wzrost obrotów 

handlowych z zagranica
\M MOSKWIE opublikowano komunikat o wynikach wy- 

konania planu gospodarczego rozwoju gospodarki 
narodowej ZSRR na rok 1936. Komunikat Centralnego 
Urzędu Statystycznego przy Radzie Ministrów ZSRR 
stwierdza, źe ogólny plan produkcji przemysłowej został 
przekroczony. W 1956 roku osiągnięto nowe sukcesy w roz
woju przemysłu, a przede wszystkim w rozwoju przemy
słu ciężkiego. Plan produkcji przemysłowej w porówna
niu z 1955 rokiem przekroczony został o 11 procent.

RED 1. WEYROCH 
DONOSI Z LONDYNU: 

Coraz większą 
furorę robi 
»Mazowsze« 
nad Tamizą

|V ASZ zespół jest na
1 ’ prawdę doskonały — o- 

świadczyła korespondentowi 
PAP, red. Weyrochowi , pri
mabalerina Opery Królew
skie] Covent Garden, Margot 
Fonteyn. Widziałam ostatnio 
w Londynie wiele zespołów z 
różnych krajów, ale Polski ze
spól podobał mi się najbar
dziej. W przeciwieństwie do 
innych baletów, w waszym 
tancerze tańczą uśmiechnięci, 
widać na ich twarzach saty
sfakcję i zadowolenie. Aż 
przyjemnie patrzeć 1 chce się 
razem z nimi tańczyć. Zga
dzam się z opinią krytyków 
teatralnych prasy brytyjskiej, 
którzy niezwykle pozytywnie 
oceniają wasz zespół.

„MAZOWSZE" robi z ani* na 
dzień coraz większą furorę. Za 
interesowania występami nie 
maleje, leez wzrasta. Są jut wi
dzowie, którzy po raz trzeci o- 
Klądalą wy,tępy. Polonia lon
dyńska nie daje chwili wy
tchnienia członkom zespołu, 
oblegając teatr 1 hotel oraz u- 
ważając za punkt honoru ton- 
rżenie chłopców 1 dziewcząt z 
„Mazowsza" w swych domach.

Z okazji pobytn ..Mazowsza*' 
radca prasowy ambasady PRL 
w Londynie Karol Malcurzyń- 
•ki wyda! w salaeh ambasady 
specjalne przyjęcie.

Rośnie 
Nowa Huta

PLAN roczny w produkcji glo 
balnej przekroczony został w 
takich dziedzinach, jak wydoby
cie ropy naftowej, gazu, węgla 
koksującego, nroduucji energii 
elektrycznej, aluminium, metali 
kolorowych, turbin hydroelek- 
trycznych, wagonów, samocho
dów ciężarowych i wielu in
nych. Ponad plan wyproduko
wano wiele towarów powszech
nego użytku, jak buty, masło, 
tkaniny i inne.

komunikat stwierdza, że ró 
wnoczcśnle z przekroczeniem 
planu ogólnego, w wielu galę 
złach przemysłu miały miejsce 
poważne braki. Przy wzroście 
w porównaniu z rokiem 1953 wy 
dobycia węgla, produkcji meta 
II, cementu I wywózki d-ewua. 
mlaiy miejsce niedociągnięcia w 
wykonaniu planu w tych gałę
ziach produkcji, co spowodowa
ło trudności w procesie produk 
cyjnym w niektórych dziedzi
nach gospodarki narodowi). 
Niektóre ministerstwa nie wy
konały planów zarówno produk 
Cji globalnej, Jak 1 w podsta
wowych rodzajach produkcji.

We wszystkich dziedzinach go 
•podatki narodowej nastąpił dal 
•zy rozwój elektryfikacji, me-

Na zdjęciu: budowa t-plg trowych domów mieszkal
nych na osiedlu E-33.

»Niech żyje pizyja. 
cielska uspii/piaca po- 
między sputuzieiczością 
Polski i Chin*

— oto przetłumaczone 1 
utrwalone słowa delegacji 
spółdzielców chińskich, która 
po pobycie w Słupsku gości- 
ła u pracowników WZSP 
w Koszalinie. serdecznut 
przywitana przez spółdziel
ców Z Koszalina goście ćhiA 
scy udali się do Gdańska, 
a stamtąd w dalszą wyciecz 
kg po kraju.

...pogoda
Zachmurzenia duż,. mfajac.mt 

deazcze, tampararura od « do > 
aż. C. plus. Wiatry pohtdnlowo- 
wąshodnle oś 1 do l n u aek.

Z DNIEM 1 lutego 1957 roku na ulicach miast 
w całej Polsce uk aż. się patrole Wojskowej 

Służby Wewnętrznej. Patrole te spełniać będą wobec 
wojskowych podobne obowiązki, jakie spełnia mili
cja wobec ludności cywilne!

42 miliony
złotych
ZEBRALIŚMY JUZ
NA POMOC

dla ludności
Węgier
Trwająca w naszym kraju 

zbiórka na rzecz pomocy dla 
ludności Węgier przyniosła już 

ponad 42 min złotych. Wartość 
narów w naturze szacuje się na 
kwotę ok. 11 min zł. Równocześ
nie na konto PCK wpływały 1 
wpływają nadal wpłaty pieniężne 
od poszczególnych osób i in^tytu. 
cji. Łącznie na koncie PCK ze. 
brała Mę w ton sposób kwota 
ponad 3l min złotych.

Znaczna część tych pieniędzy 
zoMaia już wydatkowana. Za w- 
mo ponad 23 min zł zakupiono 
i wysłano na Węgry znaczne ilo
ści leków, środków opatrunko
wych, artykułów’ żywnościowych, 
materiałów budowlanych, odzie
ży itp. Ponad 722 tys. zł wy
niosły koszty transportu lotni
czego 1 aamochodowego.

Komplet nylonowy! 
Torebka damska! 
Pończochy nylonowe! 
Kaczka... dziennikarska! 
Torty 1 Inne

nagrody
dla zwycięzców 

konkursów
• Postać Historyczna 

na młodzieżowym 
rowerku.

• Zespół rytmiczny 
Strekera z radia 
poznańskiego.

• Junita Bianca.
Już Jutro spotykamy «lę 

w sali koncertowej przy 
ul. Morskiej na tradycyj
na ni ..Balu Prasy".

Bilety wstępu utrzymują 
ale nadal w cenie .10 zl. 
Nabyć Je ewentualnie 
można... na czarnym 
rynku.

Redakcja zainstalowała 
specjalny automat na 
wzór zegarynki, który od
powiada co minutę: „Bi
letów nic ma. bilety wy. 
przedane. wspólczujemy 
niezdecydowanym".

Kolorowe baloniki
• Karnawałowe 

maseczki
• Kotyliony, które uła

twią zawarcie no
wych znajomości.

Spećjalna brygada dzien
nikarzy uzbrojona w ostre 
pióra bronić będzie wstę
pu osobom na

— awanturnikom, 
amantom, 
amatorom 
kwaśnych Jabłek, 
bikiniarzom, 
bredzącym, 
brzdącom, 
cwaniakom, 
cierpiętnikom, 
cudakom

1 wszystkim pozostałym 
z alfabetu nudziarstwa 
1 drętwej mowy, jak na 

— ponurakom, 
— zarozumialcom, 
ziewającym, 
zrezygnowanym...

PS, Nie zapomnljcle 
tylko przeczytać Jutro „in. 
strukcji" dla uaaostnlków 
na>'u

„A

„B"
„C“

P
Z“



Badania jądrowe pod Wawelem

Zamachowiec 
—maniak 

przed sadem 
• NOWY JORK
Sąd nowojorski wszczął po

stępowanie przeciwko 54-let- 
niemu George Mateskyemu. 
oskarżonemu o podkładanie 
bomb w różnych Instytucjach 
1 miejscach publicznych w 
Nowym Jorku. W ciągu ostat. 
nich 16 lat zdołał on podło
żyć przeszło 30 bomb, siejąc 
w ten sposób postrach wśród 
mieszkańców Nowego Jorku.

Izba 
Reprezentantów 

uchwaliła 
>doktrynę 

Eisenhowera*
• WASZYNGTON

Izba Reprezentantów USA 
postanowiła 363 glosami prze
ciwko 61 zatwierdzić wniosek 
prezydenta Eisenhowera, w 
którym domaga się on udzie, 
lenia mu pełnomocnictw do 
ewentualnego wysłania ame
rykańskich sił zbrojnych na 
Bliski Wschód oraz do wy
datkowania w ciągu dwóch 
lat 400 milionów dolarów na 
pomoc gospodarczą i wojsko
wą dla krajów Bliskiego 
Wschodu.

Przemówienie 
Wł. Gomułki 

w czasopiśmie 
amerykańskim 
• SAN FRANCISCO

W ostatnim numerze ..Poll- 
tlcal Affairs" (czasopismo po
święcone sprawom naukowe, 
go socjalizmu) ukazało się 
obszerne streszczenie przemó
wienia wygłoszonego 20 Paź
dziernika 1056 r. przez Wła
dysława Gomułką na VIII 
Plenum KC PZPR.

Czou En-lai 
przybył na Cejlon 
• COLOMBO

Premier ChRL Czou Fn-lal 
przybył wraz z. towarzyszący
mi mu osobami do Colombo. 
Zabawi on w Cejlonie — któ
ry jest ostatnim etapem po
dróży po krajach azjatyckich 
— do 6 lutego.

Delegacja CSR 
opuściła Moskwę 
• MOSKWA (Inf. wł.)

Przebywająca od kilku dni 
z wizytą w ZSRR delegacja 
Republiki CSR opuściła wczo. 
raj Moskwę, udając się w 
drogę powrotną do Pragi. Na 
zakończenie pobytu w ZSRR 
odbył się wielki wiec przv- 
jażni radzieckb-czeskiej, na 
którym przemawiali K. J. Wo. 
roazylow i A. Zapotocky.

2 tysiące ton 
pomarańcz 
otrzymamy

z Izraela
• HAIFA (inf. wL).

W drodze z Halfy do Gdyni 
znajduje się sutek szwedzki, 
który wlezie na swym pokła- 
dzie 3000 ton pomarańcz dla 
Polski. Przybycie transportu 
pomarańcz do Gdyni spodzie
wane jest s lutego br.

W gmachu Collegium No* 
tum Uniwersytetu Jagiellon 
skiego w Krakowie uruclio* 
miono po kilkuletnich pra* 
cach nowe urządzenie do ba 
dań jądrowych — tzw. malu 
cyklotron, zbudowany przez 
zespól fizyków krakowskich 
pod kierunkiem prof. dr H. 
N tewodniczańskiego.

Na zdjęciu: przy urządzę 
niach cyklotronu — mgr Le* 
szek Marszelek.

CAF — fot. Mottl

Bezkrwawe
łowy
100 jeleni 
oczekuje 
»przesied!enie«
Z LASÓW KOSZALIŃSKICH

CO ROKU w końcu stycz
nia i na początku lutego 

Polski Związek Łowiecki 
przeprowadza tzw. bezkrwawe 
odłowy jeleni, zajęcy, kuropa- 
patw i bażantów. Odławiana 
zwierzyna przenoszona jest 
do innych obwodów łowiec
kich w celu odświeżenia krwi.

W REZULTACIE ostatnio 
zorganizowanych obław w woje 
wództwach: poznańskim, byd
goskim 1 krakowskim myśli
wym udało się odłowić m. in. 
1,5 tys. szaraków, które przewie 
ziono następnie do województw 
warszawskiego 1 białostockiego. 
W tym roku przewiduje się je
szcze odłowienie około • tys. 
zajęcy.

POZA tym przeprowadza się 
również obławy na jelenie w 
obwodach łowieckich, gdzie wy
stępują one w największych llo 
śclach 1 „przesiedla1* z kolei 
do województw, które zwierzy
ny tej w ogóle nie mają bądź 
też występuje ona tylko w nie- 
wielkich ilościach. W tym róku 
myśliwi zamierzają przewieźć 
Ok. 100 Jeleni z woj. bydgoskie, 
go 1 koszalińskiego do pozba
wionych tej zwierzyny lasów 
województw lubelskiego 1 war
szawskiego.

W procesie przeciwko 
chuliganom szczecińskim 

sąd wysłuchał opinii biegłych 
oraz przeprowadził wizję lokalnę

SZCZECIN (inf. wł.). W piątym dniu procesu przeciwko 
uczestnikom zajść w Szczecinie sąd podał do wiadomości, 
iż przychylił się do prośby zarówno obrony, jak i proku
ratorów w sprawie powołania dodatkowych świadków. Po
nadto sąd wysłuchał opinii biegłego z zakresu socjologii 
— prof. dr 1. Szczurkiewicza z Uniwersytetu Poznańskie
go oraz przesłuchał dalszych świadków.

BIEGŁY prof. Szczurkiewicz 
analizując przebieg wypadków 
szczecińskich stwierdził, iż wy
stąpiło tu zjawisko pośrednie 
między zbiegowiskiem i tłumem. 
Za tą tezą przemawia ni. in. 
fakt zmieniania się przywódców 
(w tiumie powinien być jeden 
przywódca) oraz nieokreślony 
cel działania zgromadzenia, któ
re dłuższy czas poruszało się w 
miejscu. Nie miało przy tym cha 
rakteru zorganizowanego, nie 
posiadało określonycli zamia
rów. Zdaniem biegłego — osk. 
Szczurowskiego także trudno 
nazwać rzeczywistym przywód
cą-

Na zapytanie stron biegły 
wyjaśnia, iż możliwe, że wśród 
zebranych licznie widzów były 
tlementy wsteczne, które podju
dzały,. tjo wysUpietK

Ministerstwo 
Sprawiedliwości 
pracuje nad 
»konstytucją 
więzienną«
lU MINISTERSTWIE Sprawie 
’’ dliwości odbyła się wstępna 

dyskusja nad tezami do projek
tu ustawy o więziennictwie. Jak 
wynika z oświadczenia przewod
niczącej narady — ministra Zo
fii Wasilkowskiej, przedwojenna 
ustawa o więziennictwie nie jest 
dotychczas uchylona, ale nic 
jest też wykonywana. W związ
ku z tym niezbędne wydaje się 
szybkie stworzenie zbioru pod
stawowych praw i obowiązków 
więźniów, chociażby noszącego 
charakter tymczasowy i obowią 
zującego do czasu opracowania 
przez komisję kodyfikacyjną i 
zatwierdzenia przez Sejm nowe
go karnego kodeksu wykonaw
czego.

projekt nowel ustawy o 
■więziennictwie przyjmuje prze
de wszystkim zasadę tzw. systc- 

. mu progresywnego w odbywa
niu kary. Ten system karno-wy 
chowawczy polega na przecho
dzeniu więźnia co jakiś czas z 
tzw. klasy niższej do wyższej 1 
odwrotnie, przy czym w każdej 
klasie wyższej obowiązuje odpo. 
wlednio lżejszy reżim. Przejście 
to uzależnione jest od zachowa 
nia się więźnia w czasie odby
wania kary i osiągniętych w 
pracy z nim rezultatów wycho 
wawczych.

ZREFEROWANY został rów
nież projekt powołania przy 
każdym więzieniu komitetów, 
które stanowiłyby ciało nadzo
rujące, bądź doradcze przy na
czelniku więzienia. Ponadto sze 
reg tez poświęcono problemom, 
związanym z pracą więźniów, 
odrębnym traktowaniem więź
niów śledczych i segregacją 
więźniów, polegającą na oddzie 
leniu tych osób, które wywiera 
ją zły wpływ na otoczenie.

W dyskusji poruszono również 
sprawę niezadowalającego stanu 
higieniczno-sanitarnego niektó
rych więzień.

Chłopi woj. koszalińskiego 
likwidują odłogi

Już 15 tysięcy ha zagospodarowano 
od listopada do stycznia

PRZEPROWADZONA na terenie naszego wojewódz
twa w lipcu ub. roku rejestracja odłogów wykazała 

30 fys. ha, nie licząc tzw. odłogów zalesionych. Jednakże 
zapoczątkowany po VIII Plenum nowy kurs polityki rol
nej radykalnie zmienił stosunek chłopa do ziemi. Podczas 
gdy dawniej obserwowaliśmy zjawisko zrzekania się zie
mi, opuszczania gospodarstw, to obecnie sytuacja biegu
nowo się zmieniła.

DOTĄD zagospodarowano już 
około 15 tys. ha. Chłopi gremia! 
nie zawierają umowy na dzier
żawę odłogów na okres do 5-ciu 
lat.

Warto tu wspomnieć, że brak 
w tej materii zarządzeń wyko
nawczych krępuje ręce WZR. 
Mając na uwadze racjonalną 
gospodarkę, co łączy się z pew
nymi inwestycjami, bardziej ce
lowe zarówno z punktu widze
nia chłopa jak i państwa było
by przedłużenie okresu dzierża-

SĄD wysłucha! także opinii 
biegłych — psychiatrów: prof. 
dr Piątkowskiego i dr Szetkie- 
wieża. Stwierdzili oni, że osk. 
Szczurowski jest alkoholikiem, a 
w dniu 10 grudnia po spożyciu 
większej ilości alkoholu jego 
zdolność postępowania Dyla 
znacznie ograniczona.

SPOSROD zeznających świad 
ków nowe okoliczności wniósł 
do rozprawy świadek Stanisław 
Bomba — pracownik Kom. Woj. 
MO. Obciążył on swoimi zezna
niami osk. Stankiewicza. Świa
dek słyszał jak oskarżony Stan
kiewicz wzywa! do bicia oficera 
MO w okolicy kina „Pionier”.

Na zakończenie 5 dnia rozpra 
wy sąd przeprowadzi! wizję lo
kalną pod więzieniem i prokura-

Polityka USA nie zmierza 
do konstruktywnych rozwiązań

Kiedyśmy wyciągnęli rękę Amerykanie 
nie chcieli jej uścisnąć — oświadczył 
Czou En-lai mówiąc o stosunkach 

chińsko-amerykańskich
PRZEMAWIAJĄC na konferencji prasowej przed
•odjazdem ze stolicy Nepalu, Katmandu pre

mier Rady Państwowej ChRL Czou En-lai oświad
czył, że propozycja Chin w sprawie konferencji mi
nistrów spraw zagranicznych ChRL i USA jest wciąż 
jeszcze aktualna.

Dewizy dla górników
za dodatkowe
Sony w^gla
\V CELU podniesienia wy- 

dobycia węgla kamien
nego i tym samym stworze
nia warunków sprzyjających 
zwiększeniu eksportu, został 
utworzony specjalny premio
wy fundusz dewizowy dla ko
palń. Załogi kopalń są upo
ważnione do tworzenia fun
duszu dewizowego w wysoko
ści 5 rubli dewizowych za każ 
dą tonę węgla wydobytą po
nad plan.

PRZYDZIELONE z tego tytu- 
łu dewizy kopalnio lokują w 
Narodowym Banku Polskim na 
odrębnych kontach zwanych ra 
cnunkami dewiz premiowycn. 
Dewizy te przeznacza się na za 
kup deficytowych urządzeń, nia 
jacych na celu przede wszyst
kim podniesienie bezpieczeńst
wa pracy. Można ich również 
używać na kupno środków loko 
mocji dla załóg, urządzeń do 
produkcji ubocznej, związanej 
z budownictwem Indywidual
nym oraz na nabywanie atrak
cyjnych towarów do osobistego 
użytku górników.

wy lub przekazywanie ziemi na 
własność.

SPRAWA wydzierżawienia chlo- 
pu ziemi ma na razie charakter 
żywiołowy. Dopiero w lutym 1 
marcu br. Wojewódzki Zarząd 
Rolnictwa podejmie zorganlzowa 
ną planowa akcję zagospodarowa 
nia wszystkich odłogów. Wytwo
rzyła się bowiem taka sytuacja, 
że choć zlikwidowano odłogi w 
pobliżu wiosek, Istnieją jeszcze 
całe kompleksy odłogów w miej 
scowościach słabo zaludnionych.

Zachodzi więc potrzeba budowy 
nowych zagród w tych okolicach 
1 remontu zniszczonych budyn
ków. Chętnych do objęcia gospo- 
darstw Jest wielu, lecz brak odpo 
wlednlch zabudowań.

M IC nie stoi na przeszko
li dzie, aby chłopi za własne 

pieniądze budowali nowe zagro
dy lub przystępowali do remon
tu zniszczonych zabudowań. 

। Państwo przychodzi im z wydat 
ną pomocą. W bieżącym roku 
na remont zagród wiejskich 
przeznaczono 18 min złotych. 
Nadchodzą również transporty 
potrzebnych materiałów budo
wlanych.

(lefo)

W Słupsku
RUSZY WKRÓTCE 
PRODUKCJA 

dachówek 
z cementu 
i gliny

WZSP w Koszalinie zaczyna 
interesować się produkcją mate
riałów budowlanych. Tak więc 
Np-nia „Trzcina" w Bukowie przy 
stąpi do produkcji płyt trzclno- 
wogllnlanych, które znajdą zaslo 
sowanie w budownictwie wiej
skim.

Sp-nla Pracy „Szkło Pomor- 
slile" w Słupsku zajmuje się o- 
statnlo doświadczeniami nad wy
produkowaniem próbnej serii da 
chówek niawypatanych z cemen
tu 1 gliny, których proces wy
twórczy Aparty Jest na recep
tach zagranicznych. Podobne pró 
by prowadzi się obecnie w Zie
lonce k/Warszawy, gdzie ma 
wkrótce ruszyć masowa produk
cja tych elementów budowla- 
MA

ODPOWIADAJĄC na pyta
nie. czy nie powtórzy on pro
pozycji w sprawie zorganizo
wania konferencji ministrów 
spraw zagranicznych ChRL 
i USA, na przyjaznej ziemi 
Nepalu, Czou En-lai oświad
czył: „Jeślj zapytacie, czy na 
dal podtrzymujemy taką pro
pozycję, odpowiedź będzie 
twierdząca, przy czym zgadza
my się na spotkanie nic tyl
ko na przyjaznej zielni Ne
palu, ale w każdym innym 
miejscu".

JEDEN z korespondentów hln 
duskich wyrnzlt podczas konie- 
rencji pogląd. że przyjazny 
gest w postaci zwolnienia uwię
zionych w Chinach Ameryka
nów zmieniłby stosunek USA 
do Chin. Premier Czou En-lal 
udzielił wyczerpującej odpowie 
dzl na ten temat zaznaczając, 
iż nie zgadza się z poglądem. Ja 
koby stanowisko USA miało 
wpływ na politykę Chin wobec 
uwięzionych Amerykanów. Jest 
to sprawa chińskiego wymiaru 
sprawiedliwości. Rząd chiński 
niejednokrotnie oświadczał, że 
na podstawie zachowania się u- 
więzionych ustali swój stosunek 
do nich, tj. może ich zwolnić 
przedterminowo. Taka Jest na
sza konsekwentna polityka, i I»o 
Utyka USA nie może w ża
dnym wypadku wywrzeć na nią 
wpływu.

Czou En-lal przypomniał, że 
z 44 przestępców amerykań
skich znajdujących się w wię
zieniu w ChRL 34 zwolniono. 
Jednakże spośród 34 Chińczy
ków znajdujących się, według 
danych USA, w więzieniach a- 
merykańskich zwolniony został 
tylko jeden.

NAWIĄZUJĄC do rozmów 
ambasadorów Chin i USA 

w Genewie, Czou En-lai o- 
świadczył:

W sprawie pierwszego pun
ktu porządku dziennego, a 
mianowicie w sprawie repa
triacji osób cywilnych z obu 
krajów, porozumienie zostało 
osiągnięte wkrótce po rozpo
częciu rozmów. Jednakże w

WĘDLINY ZE SŁAWNA 
NA EKSPORT?

Od maja 
wyroby „Smakosza” 
zaspokoją 
najwybredniejszych 
smakoszów
W SKLEPACH spożywczych 

można Już spotkać słoiki 
1 „weki" z Jagodami i śliwkami, 

które pochodzą ze slawneńsklego 
„Smakosza". Jest to zakład prze
tworów mlęsno-warzywno-owoco. 
wych, który w tej chwili pracuje 
Jeszcze sposobem rzemieślniczym. 
Ale — Jak zapewnia prezes 
WZSP w Koszalinie — już 1 maja 
ruszy produkcja „seryjna", która 
będzie zaopatrywać rynek we
wnętrzny w dżemy, wyroby mię
sno 1 warzywne. Przewidzia
na Jest również produkcja 
napojów chłodzących, Jak oran- 
vit, fruktoylt i inne.

Nie jest również wykluczone, 
że zakład przystąpi także <lo 
produkcji trwałych wędlin na 
eksport, (aw)

Harcerska służba 
informacyjna 
wznawia 
swoją działalność

WARSZAWA. Po dość długiej, 
bo trwającej od 1949 roku przer
wie rozpoczyna znów działalność 
harcerska służba Informacyjna. 
Kilkuosobowe zespoły dawnych 
instruktorów oraz młodych tlzla. 
łączy harcerskich w Warszawie. 
Katowicach I Krakowie przygo
towują wydawanie biuletynów 
Informacyjnych o działalności 
ŻUA 

sprawie drugiego punktu po
rządku dziennego mimo, że 
„wysunęliśmy wiele propozy
cji, starając się uwzględnić 
pogląd strony amerykańskiej, 
wszystkie nasze propozycje 
zostały odrzucone. Wskutek 
tego rozmowy genewskie zna 
lazły się w impasie".

„dowodzi t« — kontynuo. 
wal Czou En-lai — że Stany 
Zjednoczone zawsze pragną, aby 
druga strona szła na ustępstwa, 
ale same nigdy nie chcą uczy
nić żadnych ustępstw. Oto dla
czego nie można osiągnąć kom
promisu. Tylko wtedy, kiedy o- 
bie strony idą na ustępstwa, m« 
gą one uścisnąć sobie dłonie. 
Jeśli chodzi jednak o USA, to 
nawet kiedyśmy wyciągnęli rę 
kę, nie chciały jej uścisnąć".

Premier
Cyrankiewicz 
przyjął członków 
Zarządu Gł. SDP 
P' REZES Rady Ministrów przy

jął członków Zarządu Głów.
nego Stowarzyszenia Dziennika
rzy Polskich. W czasie wizyty 
omawiane były sprawy zawodo
we dziennikarstwa polskiego.

Członkowie Zarządu Głównego 
SDP przedstawili również pre
zesowi Rady Ministrów szereg 
postulatów z zakresu spraw by
towych oraz, problemów organi
zacyjnych Stowarzyszenia D^en- 
nikarzy Polskich.

Dokończenia 
ze sirony 1-szej 

Nowe sukcesy 
chanlzacjl kompleksowej 1 auta 
matyzacji.

W dziedzinie wykorzystania e- 
nergll atomowej do celów poko 
jowych prowadzono prace nad 
zastosowaniem Jej w procesacn 
produkcyjno-technologlcznych.

W GOSPODARCE rolnej w ro 
ku 1956 zanotowano poważ-* 

ne osiągnięcia. Obszar zasie
wów pod wszystkie kultury rol
ne wzrósł w tym roku o 8.9 mi
lionów hektarów i wyniósł, 195 
milionów ha. Ogólny zbiór w 
1956 roku wzrósł o 20 procent. 
Były to najważniejsze zbiory w 
historii rolnictwa radzieckiego. 
Poważnie wzrosły obroty han
dlowe Związku Radzieckiego 
zarówno w handlu wewnętrz
nym. jak i zagranicznym.

KOMUNIKAT stwierdza.
liczba robotników I urzędników 
zatrudnionych w gospodarce na 
rodowej wynosiła w roku 1956 
50 milionów osób 1 była wyższa 
w porównaniu z rokiem 1953 o 
2,1 min. osób. W roku 1956. jak 
i w latach poprzednich w Zwląi 
ku Radzieckim nie było bezro
bocia.

Dochód narodowy ZSRR w Po 
równaniu z rokiem 1955 wzrósł 
o 12 procent, przeciętna praca 
miesięczna robotników i urzęd
ników wzrosła o 3 procent, e- 
merytury 1 zasltkl wzrosły o 19 
procent. Dochody rolników w 
walucie 1 naturaliacli wzrosły o 
19 procent.

Eisenhower
atlantycki wzmacnia się". „Je
steśmy świadkami — powiedział 
— utrwalania się atmosfery 
wzajemnego zrozumienia, któ
ra może być uważana za zapo
wiedź owocnej współpracy mię
dzy sojusznikami atlantycki
mi".

ODPOWIADAJĄC na dalsze 
pytania Eisenhower stwierdził 
kategorycznie, źe nie zamierza 
kandydować po raz trzeci na 
stanowisko prezydenta USA w 
roku 1960. Zaznaczył on, Iż nie 
będzie kandydował niezależnie 
od tego. czy Kongres zmieni 
obowiązujący obecnie przepis 
konstytucji amerykańskiej, w 
myśl którego funkcję prezy
denta USA można sprawować 
tylko dwukrotnie.

HF.RTER
NASTĘPCĄ DULLESA?

W KOLACH dyenn'k«rskle«
Londynu zbliżonych da rzą. 

du żywo komentuje się przyszłość 
polityczną Dullesa. Wo-ltug auto, 
rytatywnych informacji z Wa
szyngtonu. Dulles złoży rezygna
cjo ze stnnhwńska sekretarza sta- 
nu w ciągu najbliższych S—4 
miesięcy. Główną przyczyną tego 
kroku ma być utrata zaufania 
Kongresu do polityki Dulleea.

Na następcę Dullesa typula 
się Chrystiana Hertera, obecnego 
podsekretarza stanu. Wymlcntą 
sit; także nazwisko b. dowódcy 
NATO gen. Oruenthera oraz b. 
gubernatora atanu New York, 
Deweya. Najmniejsze szanse m* 
jednak. zdaniem dziennikarzy 
brytyjskich, kandydatura Oruen
thera. który typowany jest ra
czej ną ministra obrony USA W 
ml*l«c* iWUaena,,,



MŁODOŚĆ 
ma swoje prawa

W KOSZALINIE:
„NOWA HUTA" — Puccini. 
Seanse o godi. 16, 18.30, 21.
WDK — Za wami pójdą Inni.
Seans o godz. 17.
„MUZA" — Ostatni etap. 
Seanse o godz. 17 i lt.
..ZACISZE” — Saltu mortale. 
Seansu o godz. 17 j 19.
MPRB — nieczynne.

W SŁUPSKU:

„POLONIA" — Zimowy u-
Smiech,

„1 MAJ" — Wiosna, jesień i 
miłość.

W USTCE:

„DELFIN'* — Sprawa nr 306.

FROGRAńj II na fali 167 ni 
na dzień 1 lutego (piątek)

5.06 Muzyka. 5.30 Rozm. roln. 
(5.10 Mozaika muz. 6.25 Kalendarz 
ind. 6.30 Gimn. 6.40 Muzyka rozr. 
7,10 Utwory Billorta. 7.20 Ga
węda dla drużynowych. 7.30 Mu
zyka lud. 8.06 Przegląd prasy. 
8.15 Muzyka. 8.36 Muzyka popul. 
9.00 „Marmurowy łucznik” — 
słuch, dla kl. V. 9 40 „Nasz 
przedszkolnj’ koncert” — aud. 
dla przedszkoli, lo.oo „Warszaw
skie mieszkanie” — ode. opow. 
Stefana Kisielewskiego. 10.20 Pol. 
ska muz. oper. 11.00 Muzyka roz
rywkowa. 11.42 „Ze szklcownlka 
Arnolda Sartorio”. 12.10 Aud. 
dla wsi. 15.10 ..Swojskie melodie”. 
15.30 „Opowiadania starego szpa
ka” — aud. dla dzieci. 16.05 Pie. 
6nl kompoz. polskich. 16.20 Me
lodie tan. 16.50 ..Trzy bariery” — 
pog. 17.00 Koncert popołudniowy. 
17.40 Na warszawskiej fali. 18.00 
Muzyka tan. 18.35 Muzyka 1 ak
tualności. 19.00 Dworzakt Kwar
tet smyczkowy d-moll. 19.32 Mu
zyka rozr. 19.40 Satyrycy przed 
mikrof. 20.23 Kronika sportowa. 
20.35 Piosenki franc. 20.45 n „Pani 
ministrowa” — słuch, wg kome
dii Bronisława Nusica. 21.50 Mu
zyka. 22.15 „Rozmowa o dode- 
kafonll" — aud. sL.muz. 22.55 
Muzyka taneczna.

W niedzielę
a nie w sobotę

W związku z wyjazdami w 
teren zespołu estradowego 
„Zez", terminy wieczorów dan
cingowych w kawiarni PDK 
w Stupsku zostają prżeniesio- 
ne z soboty na niedziele. Od- 
bywat się one będą w godzi 
nach od 17-21-szej. Wszystkich 
sympatyków młodego zespołu za 
praszamy więc na ,five" w kai 
dą niedzielę.

(ama)

Ożyje śródmieście 
Słupska

P
RZED kilkunastu laty 
Stupsk byt pięknym, tętnią
cym życiem miastem. Po 
wojnie pozostała mu w spuścić- 
nie prawie doszczętnie spalona 

dzielnica — Stare Miasto oraz 
kilkadziesiąt pojedynczych, wy 
palonych kamienic. W czasie 
12 lat wywożono gruzy, zakłada
no na ich miejsce kwietniki i 
skwery i... prawie nic nie budo
wano. Na palcach bowiem moż
na policzyć wybudowane w cią
gu tego okresu domy mieszka! 
ne. Z powodu braku kredytów 
stosowano głównie tzw. budow
nictwo plombowe. To znaczy w 
miejsce zburzonego domu sta
niano na jego fundamentach 
nowy, korzystając ponadto ze 
ścian szczytowych sąsiednich 
kamienic.

Mieszkańcy Słupska niejedno
krotnie zadają sobie pytanie czy 
na odgruzowanych terenach za
kładane będą jedynie zieleńce? 
Czy nie będą tam stawiane do
my mieszkalne?

W roku bieżącym Słupsk zo
stał ujęty w 5-letnim, ogólno- 
wojewódzkim planie odbudowy. 
W okresie tym zostanie w Słup
sku wybudowanych 1.500 izb W 
najbliższym czasie architekci 
DBOR przystąpią do opracowa
nia dokumentacji technicznej. 
Pierwsze prace rozpoczęte zosta 
ną jeszcze może w pierwszym 
kwartale br. Do gospodarzy 
miasta — Prezydium MRN, na
leży rozstrzygnięcie, w jakich 
miejscach przede wszystkim ma 
ją być stawiane nowe bloki 
mieszkalne. Sprawie tej zostało 
poświęcone jedno z ostafbich po 
siedzeń prezydium. Szkoda tyt
ko. że nie hvlo na nim przedsta
wicieli DBOR. Z tego też powo-

Leżą mi na sercu sprawy młodzieży, dlatego chciaibym 
■żeby konferencja wojewódzka poświęciła im sporo uwagi.
Nie ma potrzeby zaprzeczać. 

Popełniliśmy błąd pozwalając 
młodzieży działać żywiołowo. 
Partia miała swoje VIII Ple
num. ale takiego przełomu 
brakło organizacji młodzieżo
wej. W rezultacie byliśmy 
świadkami-wielu faktów, nie 
mających nic wspólnego z na 
szą linią polityczną. , Chęć 
zmian przerodziła się nawet 
w rozwydrzenie. Przekreślo
no wszystko co było ZMP-ow 
skie. Rzecz jasna, nie chcę 
t'u mówić, że ZMP był najlep 
szą organizacją. Niemniej je
dnak obowiązywał rozsądek. 
W tym właśnie momencie bra 
kło partii.

Kiedy wreszcie zaczęły się 
krystalizować pewne kierun
ki, znowu puściliśmy je na ży 
wiol. I nic też dziwnego, że 
w tej chwili obserwujemy 
pustkę w ruchu młodzieżo
wym.

U nas, w zakładzie młodzi 
mówią tak: mamy dość poli
tyki, chcemy sportu, rozry
wek kulturalnych. Czy to 
ma jednak oznaczać general
ny odwrót od polityki. 
Owszem, jest to odwrót, ale 
od politykt przekazywanej do 
konsumowania za pomocą re
feratów, haseł nie mających 
pokrycia w praktyce, prze
konywania „na siłę". Ci, któ
rzy to głoszą, mają rację. Naj 
lepsza polityka, to własne 
przekonanie zrodzone na pod 
stawie tego, co się widzi, sły
szy 1 czuje. Młodzi chcą u- 
prawiać sport — niech upra
wiają na zdrowie, nie trzeba 
im przeszkadzać. Chcą organi 
zować wycieczki — niech 
jeżdżą. Chcą jechać na Targi 
Poznańskie — niech jadą i 
przekonają się jaka jest na
sza pozycja gospodarcza wśród 
innych państw.

Istniejące u nas koło ZMS 
stawia sobie jako jeden z pun 

1 kłów programu działania 
w obronę interesów swoich 
członków i młodzieży w ogó
le.

Młodzi chcą być samodziel
ni. Nie bójmy się tej samo
dzielności. Wierzę w ich zdro 
wy rozsądek odzyskany na 
nowo. Tworzą organizację a- 
wangardową, przyjmują naj-

du nie wiadomo jeszcze, czy w 
tym co tutaj napiszemy nie zaj
dą pewne, drobne zmiany.

CZŁONKOWIE Prezydium
MRN przy udziale architek

ta miejskiego inż. Męczyńskie- 
go oraz przedstawicieli Miejskie 
go Zarządu Gospodarki Komu
nalnej zadecydowali, że w 
pierwszej kolejności DBOR po
winna zacząć budować bloki 
mieszkalne na odgruzowanym 
wiosną tego roku placu w obrę
bie ulic Grodzkiej, Piekiełko, 
Złotej i Starego Rynku. Następ
nie budownictwo powinno być 
rozpoczęte na nieodgruzowa- 
nym jeszcze terenie między uli
cami Długa i Staromiejską i mię 
dzy Staromiejską i Jarosława 
Dąbrowskiego. W ten sposób 
powstaną trzy zwarte zgrupowa 
nia budynków a jednocześnie za 
budowane zostaną wolne place 
przy Starym Rynku,

tych, którzy spodziewają się, 
że na rynku tym staną na wzór 
gdańskiej czy warszawskiej Sta
rówki pełne złoceń i sztukaterii 
kamieniczki, musimy wyprowa
dzić z błędu Reguła panująca 
dcż niedawna w budownictwie, 
że wszystkie zabytkowe budyn
ki trzeba odbudowywać według 
pierwotnych wzorów okazała się 
w praktyce zbyt kosztowna Ar
chitektura nowych domów na 
Starym Rynku zaprojektowana 
zostanie w ten sposób, aby nie 
kłóciła się ona stylem z trzema, 
istniejącymi tam do dziś zabyt
kowymi kamieniczkami. O dal
szych szczegółach związanych z 
odbudową śródmieścia Słupska, 
poinformujemy naszych czytel
ników w najbliższym czasie.

H. KOZŁOWSKA .

lepszych. Cóż to bowiem za 
organizacja, która z racji ja
kiegoś wydarzenia „ciągnie" 
do swoich szeregów każdego 
kfo się nawinie pod rękę. Na 
sze koło skupia również i da
wnych działaczy ZMP.

W tych warunkach rola or
ganizacji partyjnej może być 
tylko jedna: pomoc wyraża
jąca się w inspirowaniu poczy 
nań młodzieży. aprobująca 
wszystko, co jest dobre dla da 
nego wieku. W partii znajdu

List do Redakcji

O tolerancji
„...od tego czasu uczennice te 

są prześladowane — a w kilka 
dni później jedna z nich zo
stała zrzucona ze schodów ' 
doznała poważnych obrażeń'' 
Oto wyjątek z listu ogłoszone
go w n-rze 25 „Głosu Koszaliń
skiego. omawiającego wypadki 
nietolerancji dzieci wierzących 
webec dzieci, które nie uczęsz
czają no lekcje religii w szkole 
nr 7 w Koszalinie.

Gorzkie słowa prawdy zp- 
warte w liście do redakcji mu 
,szają do zastanowienia sif nrd 
przyczynami takich i tym po
dobnych wypadków. źle świad
czących jednak i przede wszyst 
kim nie o młodzieży lecz... o 
rodzicach, ich niehumanistycz 
nym stosunku do otoczenia • 
b'aku poczucia odpowiedzialno
ści.

Trudno posądzać dzieci o fana 
tyzm religijny, i graniczący z 
praktykami stosowanymi w śred 
niowieczu. Nietolerancję te> chłop 
nych sercach dziecięcych za
szczepiają starsi — niepomni po 
nurego okresu gwałtu i przymu 
su dokonywanego na ich oso 
bach. Czy i co zyska przez to 
Kościół i wierząca część spole 
czeństwa? Nierozsądnym fanaty 
kom należy przypomnieć, że na 
przestrzeni wieków okresom ryz 
kwitu Polski towarzyszyły zaw
sze przejawy tolerancli religii- 
nel, która jest nieodłącznym

I-go INŻYNIERA na stanowisko weryfikatora dokumenta
cji proj.-kosztorysowej, 1-go GEODETĘ] oraz 2-ch TECHNI
KÓW budowlanych do działu dokumentacji technicznej 
poszukuje do pracy Dyrekcja Budowy Osiedli Robotniczych 
w Koszalinie, ul. Bracka 2. Warunki pracy i płacy w/g 
układu zbiorowego w budownictwie.
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ją się na ogół ludzie starsi. 
Jeśli więc chcą być kierowni
kami młodzieży, to niech nie 
patrzą na nią przez swoje oku 
lary. Młodość ma swoje pra
wa. Ci zaś członkowie par
tii, którzy znajdują się w or
ganizacji młodzieżowej winni 
pamiętać, że partia wymaga 
od nich nie „drętwej mowy", 
nieuzasadnionej powagi, ale 
działania porywającego in
nych.

JAN PABIAN
II sekr. org. part 

przy KFM

i niepodzielnym elementem kul 
tury i cywilizacji.

Czyż obecnie zagwarantowo 
ne Konstytucją słowa o wolnoś 
ci sumieniu i wyznaniu nie zo 
stały urzeczywistnione? Czyżby 
wierzący pragnęli unicestwienia 
wolności niewierzących? Sadze, 
ze dla wspólnego dobra, które 
dia nas winno stać się naj- 
wyższym prawem i obowiąz
kiem, musimy jak naibardziei 
zdecydowanie hamować i zwal 
czać wszelkie tendencje i prze
jawy nietolerancji, prześladowa 
nia i gwałtu jako niegodne ucz 
c:wych obywateli i katolików 
Stworzenie odrębnych szkód 
świeckich dla dzieci wychowy 
wanych w światopoglądzie nia 
terialistycznym również nie no 
winno stanowić jakiejś zasadni 
czej linii sztucznego rozgraniczę 
ma miedzo młodzieżą wierzącą 
i niewierzącą.

Rodzice, wychowawcy, naucz'/ 
ciele i katecheci winni krzew? 
wśród dzieci i młodzieży uczu 
cła wzaleninel przyjaźni i zada 
nia. bez względu na Ich stosu 
nek do nauczania religii.

Pisze nie po to. aby unrawla? 
mnnagande polityczną. Ale sam 
lestem nrai>ti/kitiaciim katoli
kiem i boleśnie odczuwam szko 
du. jakie wt/nikaią dla wierzą 
cuch, niewierzących, Kościoła 
' szkoli/ z niegodnych I nte- 
ndpowicdzmint/rh noczunań.

STEFAN SZEJNERl

Z cyklu: 

Koszalińskie obiecanki, 
czyli o radiostacji i cierpliwości

Prawda, że mamy radiosta
cję? Prawda. I cieszymy się 
z tego. Ale czy wszyscy? 
Otóż nie. Przedwczoraj do 
redakcji zgłosiło się dwóch 
młodych ludzi: kierownik ra
diostacji — ob. Henryk Sołty
siak i technik — Piotr Rok. 
Cel wizyty — Szanowna Re
dakcjo! Co mamy zrobić? 
19 grudnia ub. roku przyje
chaliśmy do Koszalina w cha 
rakterze obsługi nowej radio
stacji. 23 grudnia. między 
innymi dzięki naszej 'zasłudze, 
radiostacja „ruszyła". I na 
tym się wszystko skończyło, a 
raczej zaczęło. Do 5 bm. mie
szkaliśmy w internacie przy 
ul. Brackiej, a dalej — w ho
telu prywatnym. Doba dla 
nas — 10 osób — wynosi 
250 zł, które pokrywa wydział 
kultury Prezydium WRN. Ję- 
steśmy kawalerami. W Szcze
cinie zostawiliśmy mieszka
nia, a tutaj nie mamy gdzie 
mieszkać. Byliśmy u tow. 
Piwowarczyka, który odesłał 
nas do tow. Gryzą. Ten kilka 
razy obiecyWał, a w końcu 
stwierdził, że nic nie wie o na
szych mieszkaniach. Poszliś
my do tow. Piwowarczyka, 
który znowu wskazał nam na 
tow. Gryzą. W naszej spra
wie Interweniował już nawet 
dvrektor szczecińskiej roz
głośni. Obiecano mu załatwić. 
I na tym koniec. Co robić?

Przykro mi się zrobiło, pa
trząc na przedstawicieli bez
domnej obsługi koszalińskiej 
radiostacji. Przykro i wstyd, 
za naszych ..ojców i wujków" 
miasta. którzy spowodują 
swą tradycyjną postawą to, 
że pierwszego lepszego dnia, 
radiostacja nasza zaniemówi 
z braku technicznej obsługi. 
Niedołeżność wtedy można to 
lerować. gdy nie godzi ona 
bezpośrednio w interes sno- 
łeczny. Ale w tym wypadku 
chodzi raczej o niedbalstwo 
i lekceważenie nie tyle lu
dzi, tle radiostacji, przez Prez. 
Miejskiej Rady Narodowej. 
Ciekawi jesteśmy, na ile jesz
cze czasu wystarczy obsłudze

REJONOWA 
ZBIORNICA ZŁOMU W SZCZECINIE-DĄBIU 

podaje do wiadomości, 

że z dniem 1 stycznia br. obowiązują 
nowe ceny na złom stalowy i żeliwny 
1. Cena płacona przez składnice złomu (Spółdzielni

Pracy, Wspólnoty Zbieraczy i Gminnych Spółdzielni 
„Samopomoc Chłopska"), dostawcom loco składnica 
wynosi 480 złotych za 1 tonę.

2. Cena płacona przez Rejonową Zbiornicę Złomu 
Szczecin-Dąbie, zakładom przemysłowym loco skład 
RZZ przy dostawach kołowych wynosi 600 — 620 
złotych za 1 tonę.
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Wały korbowe
oraz inne części silników

wysokoprężnych marki „MERCEDES" 1 „GRAFT-STIFI"

zakupi
Miejskie Przedsiębiorstwo Komunikacyjne w Szczecinie, 

ul. Krzysztofa Kolumba 86-39.
K—83-1

UNIEWAŻNIA ulę zgubioną pie
czątką trele 1 następującej: Za
rząd Gromadzki Związku „Samo- 
pomocy Chłop.kleJ" w Zydowle, 
pow. Sławno.

K—S2-1

KUPIĘ piłą tarczową, wiertarką, 
Szlifierką talerzową na naptęeł, 
!2a-:tso v oraz Inne narzędziu ato 
larekle. Ząlaazenla wraz z poda 
nlem ernty kierować na adieu 
Waraztat stolarski, Nowak Ry 
szard, Koetucbna, Lukaalewicza z, 
pow. Tychy. x *

K3M 1 x

PLASTIK (rótna kolory), błysz
czący, deseniowy, na wyrób ga
lanterii oraz Igelit na zelówki do 
rannych pantofli, poleca „Termo- 
plast", Warszawa, AL Jerozolim
skie 73, tel. 854 15.

K—78-S

SP-NIA Pracz Meblarry „Dąb Po 
morski'* w Słupsku, poszuknje in
żyniera tub technika branży ute 
blowej na stanowlako kierownika 
technicznego Sp-nl. Warunki anga 
Su do omówienia — Biuro Sp-m 
Słupsk, ul. Garncarską.u.

radiostacji cierpliwości, a wła 
dzom naszym — konceptu w 
zbywaniu obiecankami. Bo od 
19 grudnia ub. roku upłynę
ło już 39 dni. I co na to Spo
łeczny Komitet Budowy Ra
diostacji?

KLUB INTELIGENCJI
W KOSZALINIE 
organizuje dzisiaj w Bibliote
ce Wojewódzkiej spotkanie 
z nosłem A. Beneszem.

Początek spotkania o godzi
nie 18. W’szyscy członkowie 
Klubu proszeni są o przyby
cie.

Mówią delegaci na konferencję wojewódzką PZPR

Lekkomyślność- częstą 
przyczyną pożarów

Ponad 400 pożarów 
zanotowano 
w 1956 r.

Pożary — to jedtya z groźniej* 
rzych kląsk społecznych. Straty 
materialne spowodowane ogniem 
są nieraz bardzo duże. A ilei 
nieszczęścia, ile ludzkich łez wy* 
ciska z oczu klęska ognia.

Mimo przeprowadzanej stale nW 
dość szeroką skalę akcji przeciw
pożarowej, lekkomyślność łudzi 
Jest nieobliczalna. Świadczą O 
tym cyfry. W 1356 roku zanoto
wano na terenie naszego woje
wództwa 423 pożary, które spowa 
dowały ponad 7 mil. 478 tysięcy 
złotych straty.

Znaczną ilość pożarów, bo a* 
238 z ogólnej liczby przypada n* 
wieś. Na pierwsze miejsce wysu 
wają się powiaty — sławnenskl 
i wałecki. Jeżeli chodzi o miasto 
Koszalin, to uplasował się on na 
trzecim miejscu w skali woje- 

' wódzkiej. Zanotowano tu 34 po
żary.

Nie są to pocieszające cyfry. 
Np. ilość spalonych budynków w 
roku ubiegłym wynosi 324. I tu 
znów przeważają gospodarstwa 

' wiejskie oraz mieszkania. Nie
rzadkie są też wvpadki zniszcze
nia przez ogień fabryk, magazy
nów, biur 1 innych lokali utyteci 
noścl publicznej.

A przyczyny pożarów? Różne. 
Najcze4cieł soowodownne sa Wła
sną nieostrożność. Przeważającą; 
Ilość pożarów powodują dzieci. 
Winę za to ponoszą w pierwszym 
rzędzie rodzice, pozostawiając Jo 
często w mieszkaniach bez opie
ki. Np. w roku ubiegłym zginęła 
w płomieniach 9 dzieci, które U- 
przednio wywołały pożar.

Duża część pożarów wynikła 
wskutek podpalenia, a poza tym 
przyczyną Ich hvłv m. In., wady 
budowlane, urządzeń elektrycz
nych. iskry parowozów czy trak
torów, wyładowania atmosferycz
ne itp.

Niebezpieczeństwo pożarów 
lr grozi. Abv mn zapobiec, ko. 
nierzne jest ściślejsze niż dotycH 
czas przestrzeganie przepisów 
przeciwpożarowych.

 (t). Komunikat 
DOKP

Dyrekcja Okręgowa Kolei Pań
stwowych komunikuje, te na 
skutek słabej frekwencji podróż
nych oraz konieczności oszczędza
nia węgla, wstrzymuje się po
cząwszy od piątku dnia I lutem 
br. kursowanie poc. nr 327 1 327 
relacji Słupsk — Jezierzyce Slup. 
— Słupsk.

INŻYNIERA mechanika na stanowisko naczelnego Inżyniera 
zatrudni od zaraz Zakład Remontowo-Mpntażowy w Cheł- 
moniewie. Podania wraz z życiorysem, uwierzytelnionym 
odpisem dyplomu oraz zaświadczeniami z pracy zawodowej 
należy kierować do sekretariatu ZRM w Chełmoniewie 
k/Koszalina.

K—85-1

1-go WULKANIZATORA, 1-go MONTERA maszyn rolni
cach, 1-go KOWALA zatrudni dyrekcja POM nr 364 w Cza
plinku. Mieszkanie (2 pokoje z kuchnią) zapewnione. Wy
nagrodzenie w'f umowy zbiorowej. Zgłoszenia kierować do 
Dyrekcji POM Czaplinek, ul. Poznańska, pow. Szczecinek 
w godz.. od 7 — 15-tej (codziennie).
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Okręgowy Zarząd Kin w Koszalinie ogłasza przetarg 
na wykonanie kapitalnego remontu kina „Odra" w Po- 
lanowle. Składanie ofert jak i wgląd do dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej w OZ Kin Koszalin, Grun
waldzka 8 _  10 pokój nr 19.

K—87-0

Wojewódzka Hurtownia Tekstylna w Koszalinie, ulica 
Świerczewskiego 1/3 podaje do wiadomości wszystkim 
zakładom I instytucjom, te wszelkie zamówienia na 
tkaniny będące w naszej gestii należy składać na nasz 
adres na trzy miesiące przed rozpoczęciem kwartału, 
w którym ma nastąpić realizacja złożonego zamówienia- 
Jednocześnie Informujemy, te nie nalety składać podo
bnych zamówień do Centralnego Zarządu Handlu Tek
stylnego w Łodzi, gdyż opóźnia to realizacją.

K--90-1

OGŁOSZENIA DROBNI

MIEJSKIE PRZEDSIĘBIORSTWO REMONTOWO-BU
DOWLANE W BIAŁOGARDZIE przyjmie prace malar
skie na terenie pow. Świdwin, Białogard i Kołobrzeg 
w roku 1957.

K—88-0

PRACOWNICY POSZUKIWANI



Taki srebrno lisek zjada 
dziennie 50 dkg mięsa. Fer 
ma potrzebuje dziennie około 
300 kg mięsa. Dostarczają 
go przewodnie rzeźnie ze 
Słupska i Koszalina.

K
IEDY przed cztere
ma laty gościła w 
Chinach delegacja 
prezydium PAN, za
warto pomiędzy Pol
ską a Chińską Aka

demią Nauk umowę przewi
dującą wymianę naukowców 
obu krajów z tych dziedzin, 
które Polska i Chiny uważa
ją za przodujące. W związku 
z tą umową udała się ostat
nio do Chin czteroosobowa 
grupa polskich uczonych: prof. 
Kazimierz Dębski, prof. Zbig
niew Kacz
kowski, doc. 
Marek Soko
łowski oraz 
prof. Michał 
Łunc. Uczeni 
nasi zwiedzili 
całe Chiny — 
od Pekinu i 
Charbinu po 
iMukden, Szang
haj i Kanton, prowadząc wy
kłady naukowe (w języku ro
syjskim przy udziale tłuma
cza) na chińskich wyższych 
uczelniach i w instytutach 
naukowych.

JAK WYGLĄDA CHIŃSKA 
WY2SZA UCZELNIA?

[ 1 NIWERSYTETY chińskie 
mówi prof. Łunc do przed 

stawiciela Agencji Robot
niczej — wyglądają zupełnie 
inaczej niż u nas. Przypomi
nają one raczej amerykańskie 
uniwersytety czy angielskie 
kolegia. Każda chińska u- 
czelnia wyższego typu stano
wi cały kombinat, położony 
poza miastem. Na tym tere
nie — znajdującym się z re
guły poza miastem — skupiły 
się nie tylko zakłady i labo
ratoria naukowe, ale również 
mieszkania dla studentów i 
profesorów, szkoły podstawo
we i średnie dla ich dzieci, 
własne szpitale, urządzenia 
pocztowe i komunikacyjne, 
sklepy i targowiska, na które 
chłopi codziennie zwożą swo
je towary.

Naturalnie, takie uniwer
syteckie miasto posiada także 
swoją bibliotekę, kina i teatr, 
restauracje i inne usługowe 
urządzenia. Rektor takiej wyż 
szej uczelni sprawuje zarazem 
władzę burmistrza.

Wykładowcami wyższych u- 
czelni chińskich są przeważ
nie młodzi profesorowie, któ
rzy przed trzema czy cztere
ma latami ukończyli chiń
skie zakłady naukowe. Jest 
naturalnie i kadra starszych 
profesorów, ale wobec usta
wicznie zwiększających się po 
trzeb świata naukowego i po
wstawania nowych ośrodków 
naukowych — stanowi ona za 
ledwie pewną część chińskie
go świata naukowego.

CHIŃSCY NAUKOWCY 
JUZ PRZODUJĄ

VTIEWIEŁE mówi się u nas 
t ' i pisze o tym, że chińscy 

naukowcy, ci współcześ
ni, zajmują obecnie jed
no z czołowych miejsc w 
wielu dziedzinach nauk tech
nicznych, wymagających nie
zwykłej precyzji i dokładno
ści. Tak np. mechanika sto
sowana, aerodynamika teore
tyczna szczyci się taką znako
mitością o światowej sławie, 
jak prof. Czien Chsue-szen, 
który przez pewien czas był 
■wykładowcą na jednym z ka 
lifomijskich uniwersytetów.

< w nr UBIEGŁYM roku ort- 
wiedzilBmy już lisią 

V y fermę w PGR Swięci- 
chowo. W ostatnich 

dniach odwiedziliśmy ją po
wtórnie, stwierdzając dalszy 
rozwój tej placówki. W 1941 
roku liczyła ona zaledwie 40 
lisich samic i 10 samców. O. 
bccnle jest ich blisko 500 szt. 
Każdego roku Terma odstawia 
dla państwa około 409 skór 
i sprzedaje drugie tyle ży
wych lisów dla hodowców. 
Cena skó^y —- 12JX) zł. Za ży
we zwierzę ferma bierze 1450 
złotych.

Widok na klatki ze stoją* 
cej pośrodku fermy wieży 
obserwacyjnej. Stąd pracow
nicy fermy obserwują lisy.

Kierownictwo fermy ma je
dnak poważne kłopoty z na
bywaniem mięsa na pokarm 
dla zwierząt oraz zakończe
niem budowy klatek, które 
zgodnie z planem powinny 
być już gotowe w 1854 r. Pra. 
cę tę zlecono początkowo gru
pie budowlanej z Oziemka, 
lecz ta nie wywiązywała się 
z obowiązków. Wobec tego 
prace powierzono grupie bu
dowlani*) z zespołu PGR Bo
browniki. /Ile i ona nie mo
że podołać zadaniom, ponie
waż ni? możt* dostać drucia
nej siatki i desek.

Po ukończeniu robót budo
wlanych ferma posiadać bę
dzie 512 klatek, suszarnię na 
skóry, barak na sprzęt, rzeź
nię i chłodnię oraz dom mie

szkalny dla dwóch rodzin.

Profesor Cang. dyrektor 
Państwowego Instytutu Naf
towego w Chinach, wraz ze 
swym współpracownikiem 
Lou, opracował w Dairenie no 
wą metodę syntezy nafty z 
gazu wodnego, posługując się 
katalizatorami w stanie sUS- 
penzji w gazie. Do wybitnych 
osiągnięć uczonych chińskich 
należy również budowa no
wej półprzewodnikowej pro
stownicy warstwicowej o du

żej mocy, której konstrukto
rem jest prof. Kao.

CHIŃSKA OPTYKA

PRECYZYJNA optyka, w 
której to dziedzinie przo

dowały d<> niedawna na świe
cie Niemcy i Ameryka, wybi
ja się obecnie na przodujące 
miejsce. Instytut Optyki Chiń 
skiej Akademii Nauk w Czan- 
czunie można uwr.żać obecnie 
jako jeden z przodujących 
instytutów w tej gałęzi nauk 
na całym świecie. Pracowni
cy jego udoskonalili nowe ty
py szkła optycznego, co zna
lazło zastosowanie w produk
cji licznych aparatów i na
rzędzi optycznych. Opraco
wano w nim i oddano do pro
dukcji obiektywy do aparatów 
kinematograficznych i fotogra 
licznych o bardzo dużej sile 
światła — 1:1,2, mikroskopy, 
spektrografy, nowoczesne przy 
rządy geodezyjne itp. Opraco 
wano też przyrządy precyzyj
ne do dokładnego grawerowa
nia (1 mikron dla skali o dłu
gości przewyższającej 1 metr)

bijące swoją doskonałością 
wszelkie inne tego typu in
strumenty wyrabiane poza 
Chinami.

ROZWÓJ WYŻSZEGO 
SZKOLNICTWA

CHINACH nastąpił o- 
” statnio bardzo silny roz 

wój szkolnictwa wyższego, a 
szczególnie — uczelni technicz 
nych. Zajmują one obecnie 
jedno z pierwszych miejsc na 
świecie nie tylko w dziedzi

nie mechani
ki precyzyjnej, 
ale również w 
dziedzinie hut
nictwa i hy
drauliki. Zwią
zane bowiem z 
hydrauliką opa 
nowanie rzek 
chińskich jest 
jednym z czo

łowych zagadnień gospodarki 
chińskiej.

Na zakończenie — mówi 
prof. Łunc — warto wspom
nieć o nawiązywaniu przez 
współczesną naukę chińską do 
dawnych tradycyjnych zdoby
czy naukowych — np. zastoso
wanie bambusu jako elemen
tu konstrukcyjnego w budyn
kach i halach fabrycznych. 
Nawiązuje się 
też do dawnych 
wiązań sfropo 
wych, które 
tworzą tak'cha 
rakterystyczne 
dla Chin wy
gięcia dachów. 
Jako jeden z 
pomników bu
downictwa chiń 
skiego w daw
nych wiekach, 
wymienić nale 
ży kamienny 
most w bardzo 
długim przęśle, 
stanowiący u- 
nikat w bu
downictwie mo 
stów.

ucz

Czferomotorowe
Lotnictwo ma 

przed sobą olbrzy
mie możliwości roz 
wojowe. Wysiłki 
konstruktorów sa
molotów idą w 
dwóch kierunkach. 
Z jednej strony 
myśli się o maksy
malnym zwiększe
niu szybkości samo 
lotów, z drugiej o 
zwiększeniu bezpie 
czeństwa i wygody 
lotu. Na krótkich 
wewnętrznych li
niach wprowadza 
się śmigłowce, au-
tożyra. Oto czteromotorowe 
autożyro, które nie potrzebu
je żadnego lotniska. Rucho
me skrzydła z silnikami 
stwarzają możliwość wznie
sienia się prostopadle w 
górę i lądowanie w każdym 
miejscu.

Operacja 
»konik«

Milicja wrocławska i orga 
na prokuratury przystąpiły 
w tych dniach do energicz
nej walki z plagą tzw. „ko
ników" — handlarzy bileta
mi kinowymi. Pierwsze dni 
operacji przeciwko „koni
kom" przyniosły już pozy
tywne wyniki — aresztowa
no wielu paskarzy, a także 
rozszyfrowano system ich 
pracy. Z dotychczasowego 
śledztwa wynika, że wroclaw 
skie „koniki” stanowią do
brze zorganizowaną szajkę. 
Jedna z tych band posiadała 
np. „wydział zakupu" bile
tów i „wydział handlu" z kie 
równikami na czele.

Argentyńczycy 
„smażg się“

Okazuje się, że nie tylko 
zima może być ciepła. Panu
jące po drugiej stronie rów
nika lato dajc się we znaki 
nienotowanymi upałami Jak 
podają agencje zachodnie 
mieszkańcy Argentyny sma
żyli się wczoraj na wolnym 
powietrzu w temperaturze 
przekraczającej 40 stopni Cel 
sjusza. Roczniki podające 
statystykę pogody nie noto
wały tak wysokiej tempera
tury już od przeszło stu lat. 
Ambasada amerykańska w 
Buenos Aires Zwolniła perso 
nd z pracy już o godzinie 
12.30 Przezwano pracę w (a 
brykach. Na oficjalnych przy 
jęciach nie obowiązywały 
krawaty i marynarki. Silne 
unaly pociągnęły za sobą 
ofiary w ludziach. Wczoraj 
zanotowano siedem wypad
ków śmiertelnych, a 160 osób 
doznało porażenia słoneczne 
go. Kiedy dzienniki argen
tyńskie przyniosły wiadomo
ści o panujących na północ
nej półkuli, zwłaszcza w Sta 
nach Zjednoczonych, mro
zach i śniegach, Argentyń- 
czyczy odpowiadali — „to 
jest do pozazdroszczenia".

Brygadzista Tadeusz Majde' ze swoim „pupilkiem".
Foto. — Cz O.

Ping-pongiści 
pow. Świdwin 
wyłonili mistrzów

O tytuł mi
strza powiatu 
świdwińskiego 
w tenisie stoło
wym ubiegało 
się 27 zawodni 
ków i 6 zawod
niczek.

W turnieju 
mężczyzn najle
piej wypadli te
nisiści Regi 

Świdwin. Zaięli oni trzy pierw 
sze miejsca.

Tytuł mistrzowski zdobył Balu 
czyński. Drugie miejsce zajął 
Drykarski, a trzecie Budzyński. 
4. Tankowski II ze Sparty Poł
czyn.

Wśród kobiet tytuł mistrzów 
ski wywalcz.yla Słodownik z 
LZS, przed Rumińską (SKS Poł 
czyn) i Kowalczyk (SKS Świd
win).

Poziom zawodów dobry.

Dorobek lekkoatletów LZS 
woj. koszalińskiego 

w minionym sezonie
Rada wojewódzka LZS w 

Koszalinie ogłosiła listę „10“ 
najlepszych zawodniczek i za 
wodników w lekkoatletyce za 
rok ub. Nie będziemy zamiesz 
czać całej listy. Postaramy 
się omówić pokrótce wszyst
kie konkurencje i podać trzy 
najlepsze wyniki wraz z re
kordami zrzeszenia Polski i 
województwa.

Kobiety — 100 m
Dwie zawodniczki „zeszły" 

poniżej 14 sek. Inne ustępują 
znacznie swym rywalkom.

Wściekły lis 
pogryzł 
robotnika leśnego

U7 LASACH na Śląsku
’ ’ Opolskim, zwłaszcza w 

powiatach Krapkowice i Głub 
czyce, pojawiły się wściekłe 
lisy. Stwierdzono wypadki 
wdzierania się tych zwierząt 
do zagród wiejskich, gdzie 
często napadają one na psy, 
a nawet na ludzi.

Jeden z takich wypadków 
zakończył się śmiertelnie. Po 
gryziony przez wściekłego 
Itsa robotnik leśny ze ws! 
Moszna — Karol Kołek, po 
przewiezieniu do szpitala 
zmarł.

W Garmisch:

Groń-Gąsienica drugi, 
Karpiel-piąty

W środę odbyły się w Ga-Po 
skoki do kombinacji norweskiej, 
w ramach zawodów narciar
skich XI tygodnia sportow zi 
rnowych. Bardzo dobrze wypadli 
w niej obaj czołowi kombina 
torzy polscy: Groń-Gąsienica i 
Karpiel.

Gron, uzyska! na malej skocz 
ni olimpijskiej dwa najdłuższe 
skoki dnia — 54 m i zajął w 
skokach do kombinacji drugie 
miejsce za Szwedem Eriksso- 
nem — wicemistrzem olimpij
skim z Cortiny. Dzięki tak do 
brej lokacie w skokach Groń 
„wywindował się" na drugą po 
zycję w kombinacji norweskiej, 
wyprzedzając m. in. zwycięzcę 
wtorkowego biegu do kombina- 
cji Czechoslowaka Melicha. Lep 
szym od Polaka w ogólnej kia 
ryfikacji biegu i skoku bvł je 
dynie reprezentant NRF — 
Schiffner.

Karpiel miał nieco słabsze 
skoki, niemniej w ogólnej klasy

fikacji kombinacji norweskiej za 
jął piąte miejsce, co przy tak 
silnej konkurencji należy uwa 
żać za lokatę b. dobrą.

KOLEJNOŚĆ W KONKUR
SIE SKOKÓW DO KOMBINA
CJI:

1 Eriksson (Szwecja) — 53 
i 53 tn — 217.6 pkt.

2. Groń-Gąsienica (Polska) — 
54 i 54 m — 213 pkt.

3. Schiffner (NRF) — 52 i 
52 m - 210,1 pkt.

6. Karpiel fPolska) — 51,5 
i 52 m — 203,0 pkt.

PUNKTACJA KOMBINACJI 
NORWESKIEJ:

1. Schiffner (NRF) — 419,6 
Pkt.

2. Groń (Polska) — 442,3 
pkt.

3. Melich (CSR) 435.3 pkt
4 Dahląuist (Szwecja) — 

434,8 pkt.
5. Karpiel (Polska) — 431,3 

pkt

Trzeba więc pracować nad 
wyrównaniem poziomu, by 
czołówka krajowa LZS nia 
uciekła nam za daleko do 
przodu.

Rekord Polski LZS —
Głodkiewicz — 12,6;

rekord Wojew. LZS —
Sławska — 13,4;

Najlepsi w uh. roku:
Z. Sławska (Sz.czec.) — 13.8;
B. Tomuslk (Swldw.) — 13,8;
H. 3 et (Szczec.) — 14,3.
200 m
Na tym dystansie przedsta

wiamy o wiele słabszy po
ziom od innych okręgów. Ża
dnej z lekkoatletek nie udało 
się uzjrskać wyniku poniżej 
27 sek. W tym reku należy 
zwrócić większą uwagę na ten 
dystans.

Rekord Polski LZS —
Kośmider — 26,6;

rekord wojew. LZS —•
Sławska — 27,0.

Najlepsi w ub. rokui
Z. Sławska — 28,1;
E. Frankiewicz (Bytów) — 28,<;
T. Czyczyn-Posiadalo (Sławno) — 

28.7.
(d. c. n. )

Samodzielny 
klub piłkarski?

Działacze piłkarscy w Sław
nie zamierzają utworzyć klub 
piłkarski „Sława” na „prawach 
własnych”. Miałby on za zada 
nie rozwijać jedynie piłkę noż
ną.

Uważamy, że jest to koncep 
cja nieprzemyślana. W Sławnie 
winien powstać jeden silny klub 
sportowy, prowadzący wszech
stronną pracę sportową. Będzie 
to korzystne dla sportowców, 
działaczy i miłośników sportu.

Na najbliższym swym posie
dzeniu (14 bm.) działacze pi* 
jarscy winni dokładnie priędy 
śkutować tę sprawę.

Druga wizyta 
na lisiej fermie


